
Prof. dr. Ana Krajnc je ime, ki ga dobro poznamo vsi, ki se kakorkoli sre-
čujemo s starejšimi in z izobraževanjem starejših. Njeno strokovno zna-
nje in spodbujanje izobraževanja starejših je temelj za razvoj in uspe-
šno delovanje 51 univerz za tretje življenjsko obdobje po Sloveniji, ki 
so povezane v mrežo Slovenska univerza za tretje življenjsko obdobje. 
Mreža združuje preko 20 000 starejših študentov, domala 1000 mentor-
jev in več kot 1500 animatorjev prostovoljcev, katerih delo je podlaga 
za samoorganizirano delovanje študijskih skupin na univerzah za tretje 
življenjsko obdobje.

Mreža Slovenska univerza za tretje življenjsko obdobje je največja 
mreža v izobraževanju odraslih in ena največjih prostovoljskih organiza-
cij v Sloveniji. Mreža uresničuje cilje, želje in potrebe starejših študentov 
z razvijanjem raznovrstnih izobraževalnih programov. Izobraževanje sta-
rejših pa ni le učenje in pridobivanje novega znanja, marveč tudi širjenje 
socialnih vezi, kar vse krepi vključenost starejših v družbo. Vsekakor pa 
je osnovni motiv za vključevanje starejših na univerzo, kjer pridobivajo 
novo znanje, potrebno za življenje in vsakdanje potrebe. Člani univerz 
študijske skupine obiskujejo z velikim veseljem in vedoželjnostjo, so 
visoko motivirani in so tudi zahtevni študenti. Prof. Ana Krajnc − pred-
sednica mreže − pogosto poudarja, da starejši niso problem, ampak so 
izziv sedanje družbe, ki mora njihovo znanje in izkušnje znati vključiti v 
razvoj družbe. Dolgoživa družba je pridobitev in ne spodrsljaj razvoja. 
Tega se zavedajo tudi vse slovenske univerze in na tej razvojni usmerje-
nosti temelji njihovo poslanstvo ter delovanje. 

Z Ano Krajnc sem se prvič srečala pred sedmimi leti, kmalu po 
svoji upokojitvi in malo pred prevzemom funkcije predsednice Univerze 
za tretje življenjsko obdobje Ilirska Bistrica. Tedaj sem se prvič udeleži-
la izobraževalnega srečanja v Ljubljani, ki ga je organizirala Slovenska 
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univerza za tretje življenjsko obdobje. Prof. dr. Ana Krajnc je na tem sre-
čanju predavala o pomenu in nujnosti vseživljenjskega učenja, izobraže-
vanju po upokojitvi in kakovostnem preživljanju zadnjih 30 ali celo več 
let življenja. Že na tem, pa tudi na naslednjih njenih predavanjih sem 
spoznala, kako pomembna je univerza za družbo in kako nujno je izobra-
ževanje starejših. Vse dosedanje izkušnje so potrdile, da je izobraževanje 
v tretjem življenjskem obdobju pomembno in koristno, saj z učenjem in 
druženjem boljšamo kvaliteto življenja starejših in s tem celotne družbe. 
Izobraževanje na univerzah za tretje življenjsko obdobje je namenjeno 
starejšim, ki se želijo nadalje osebnostno razvijati in se aktivno vključiti 
v družbo, predvsem s prostovoljnim delom. 

Na tem srečanju sem vzpostavila svoj prvi stik s prof. dr. Ano 
Krajnc, ki mi je obljubila pomoč pri nadaljnjem delovanju in razvoju uni-
verze v Ilirski Bistrici. Obljubo je bogato izpolnila. Vedno nas spodbuja, 
motivira, posreduje svoje strokovno znanje in življenjske izkušnje. Na 
bistriški univerzi smo zelo ponosni, da je bila slavnostna govornica na 
našem ustanovnem zboru, pa tudi na obeležjih ob 15. in 20. obletnici 
delovanja naše univerze. 

Mreža Slovenska univerza za tretje življenjsko obdobje redno or-
ganizira strokovne posvete  in usposabljanja za voditelje, mentorje, ani-
matorje in člane univerz za tretje življenjsko obdobje. Znanje in izkušnje 
prof. dr. Ane Krajnc pustijo vsakemu tovrstnemu izobraževalnemu sreča-
nju poseben pečat. Njena predavanja so vedno strokovno poglobljena 
in zelo zanimiva. Spodbuja tudi medgeneracijsko delovanje univerz. Ni 
univerze, ki v svojem programu ne bi izvajala tudi tovrstnega sodelova-
nja v lokalnem okolju.  

Pogosto se srečujem s študenti različnih fakultet, ki ob pisanju se-
minarskih in diplomskih nalog na področju vseživljenjskega učenja in iz-
obraževanja starejših potrebujejo vpogled v praktično delovanje univerz 
za tretje življenjsko obdobje. Ko jih povprašam, katero literaturo bodo 
uporabili pri izdelavi svoje naloge, mi najprej navedejo bogato literatu-
ro, članke in prispevke prof. dr. Ane Krajnc. 
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Zelo pomembna je aktivnost prof. dr. Ane Krajnc pri ozaveščanju 
slovenske družbe o pomenu izobraževanja starejših v dolgoživi družbi − 
ob hkratnem zavzemanju za sistemsko financiranje mreže. Prizadeva si 
za umestitev področja izobraževanja starejših v slovensko zakonodajo in 
posledično za financiranje tega področja. Njena prizadevanja so usmer-
jena v enakomerno porazdelitev sredstev med javno mrežo izvajalcev 
programov izobraževanja odraslih in mrežo nevladnih organizacij na po-
dročju izobraževanja starejših. Pri Ministrstvu za izobraževanje, znanost 
in šport je dosegla, četudi minimalno, sofinanciranje izobraževalnih 
programov vseh slovenskih univerz. Vpeta pa je tudi v prizadevanje za 
okrepitev sodelovanja in možnosti prijav na javne razpise pri Ministrstvu 
za javno upravo.

Prof. dr. Ana Krajnc že vrsto let vodi tudi izobraževanja na Poletni 
univerzi na Cresu. To so nadvse prijetna, zanimiva in poučna srečanja, ki 
povežejo predstavnike slovenskih univerz, ki si na Poletni univerzi izme-
njujemo svoje izkušnje, primere dobrih praks in poglede na nadaljnji ra-
zvoj univerz, hkrati pa pridobivamo tudi poglobljeno znanje na področju 
medosebnih odnosov in transakcijske analize.

Izobraževanje starejših in mreža slovenskih univerz je pod okri-
ljem predsednice prof. dr. Ane Krajnc dosegla visoko prepoznavnost na 
lokalni, regionalni, nacionalni in mednarodni ravni. Prof. dr. Ano Krajnc 
cenim in zelo spoštujem. Je moja mentorica pri vodenju in izvajanju izo-
braževalnega programa naše univerze, pa tudi moja osebna prijateljica 
in svetovalka na moji življenjski poti. 

Spoštovana predsednica Slovenske univerze za tretje življenjsko 
obdobje, ob vašem življenjskem jubileju vam v svojem in imenu vseh 
slovenskih univerz za tretje življenjsko obdobje iskreno čestitam! Pred 
nami je še veliko ciljev in nalog na področju izobraževanja starejših in 
verjamem, da jih bomo skupaj z vami uresničili. 
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